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 Nieuws van Plaatselijk Belang 
 
 
 
 
 

Aanpak sportveld: de eerste stappen zijn gezet 
 

Het zal de gemiddelde passant niet meteen opvallen, maar toch is er al iets gebeurd op het sportveld. 
De beide doelen zijn weggehaald en ook de ‘ballenvanger’ aan de kant van de 4e Opwiek is netjes ge-
demonteerd en afgevoerd dankzij de belangeloze inzet van Rennie Jongsma en Ed Knaap. De spullen 
worden nog even bewaard – je weet maar nooit hoe dat nog van pas kan komen. 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Er is ook verder nog genoeg handarbeid te verzetten: zo zal binnenkort een stukje boswal gesnoeid 
moeten worden om de kano’s een nieuwe plek langs het water te kunnen geven. Kettingzagers kun-
nen zich alvast warmlopen, we doen graag een beroep op u!  
 
Wat hield ons verder zoal bezig? 
 

● De gemeente heeft een beheersovereenkomst voor het sportveld opgesteld waarin wordt 
vastgelegd welke partij waarvoor verantwoordelijk is. Denk daarbij aan het onderhoud van 
voorzieningen, maaiwerkzaamheden en dergelijke. Aan het overleg hierover is de nodige tijd 
besteed. 

● Ook met De Jongens van Outdoor vindt overleg plaats – waarbij ook de gemeente weer 
betrokken is – over bovengenoemde verplaatsing van de kanorekken. 

● PB was vertegenwoordigd tijdens de ledenvergadering van de buurtbus. Tijdens die vergadering 
is besloten om in de vakantiemaanden juli en augustus de laatste rit toch niet te laten vervallen, 
zoals in 2018 wel is gebeurd vanwege een tekort aan chauffeurs in die periode. De meerderheid 
van de aanwezigen drong erop aan dat er een oplossing wordt gezocht door vrijwilligers die niet 
met vakantie zijn af en toe een extra rit te laten doen. Aldus werd besloten. 

● PB is betrokken bij de wervings- en selectieprocedure van een opbouwwerker die tijdelijk door 
de gemeente wordt aangesteld om de sociale samenhang in de dorpen te bevorderen in werking 
met de plaatselijke en dorpsbelangen c.q. bewonerscommissies en deze te ondersteunen bij het 
(verder) uitwerken van de resultaten van de eerder gehouden dorpsgesprekken. 

● De PB’s van Appelscha, Appelscha-Boven, Fochteloo en Ravenswoud vormen samen de ‘Regio 
Appelscha’. Op 13 mei jl. was Ravenswoud gastheer van het regio-overleg met het voltallige 
College van B&W, waarin tal van onderwerpen aan de orde kwamen. Zo is o.m. gesproken over 
nut en noodzaak van de diverse nu bestaande overlegstructuren met de gemeente. Ook de veilige 
fietsverbindingen met Appelscha en Veenhuizen kwamen weer aan de orde, mede n.a.v. het 
onderzoek dat hiernaar in opdracht van de Gemeenteraad wordt ingesteld door bureau SWECO. 
De uitkomst hiervan zal t.z.t. met ons worden besproken; daar leest u dan vast meer over. 
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Sportveld eindelijk op de (laad)schop! 
 

Het al vele jaren bestaande streven om ons 
sport- en doeveld hoger en droger te maken 
wordt nu in daden omgezet: het werk is in 
uitvoering! 
In de vorige dorpskrant beschreven we al het 
weghalen van de voetbaldoelen en de ballenvan-
ger bij de 4e Opwiek. De volgende stap was het 
ruimte maken voor de kanorekken door tussen 
de 3e Wijk en het pad naar het Hooghout een 
deel van de boswal vrij te maken, waarbij de 
bomen vanzelfsprekend werden gespaard. De 
takken werden opgestapeld als aanzet voor de 
geplande broeihoop.  
Van het op te hogen gedeelte is de grasmat ondergefreesd, wat meteen een duidelijke markering was 

voor de (Ravenswoudse!) kraanmachinist die de 
grond tot op het onderliggende zandpakket heeft 
afgegraven. Dit zandpakket is zo’n 25 cm opge-
hoogd, waarvoor in 40 transporten bijna 1,2 mil-
joen kilo zand is aangevoerd. De opzij gelegde 
grond is met een shovel weer over het zandpakket 
verspreid en verdicht. Daarna zijn sleuven gegra-
ven voor de drainagebuizen en deze sleuven zijn 
grotendeels opgevuld met grof zand waarin het 
vocht gemakkelijk kan wegzakken. 

 
Wat moet er nog gebeuren? 
Op het programma staan o.a. nog de aanleg van 
het jeu-de-boulesperk met een tegelpad van 
60 cm breed er omheen en een bankje erbij, het 
inzaaien met gras van het vernieuwde speelveld 
en het in een bloemenweide transformeren van 
de rest van het oorspronkelijke sportveld. Over 
de verdere inrichting leven al diverse ideeën, 
maar of en vooral wanneer die uitgevoerd kun-
nen worden hangt vooral af van de beschikbare 
financiën. 
Voordat het speelveld weer in gebruik genomen kan worden zal eerst het gras voldoende moeten zijn 
opgekomen. Dat is natuurlijk deels afhankelijk van het weer, maar het is ook van belang dat er niet 
onnodig op wordt gelopen als het pas is ingezaaid. We doen dan ook een dringend beroep op alle 
inwoners – jong én oud – om het speelveld na het inzaaien voorlopig met rust te laten! 
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 Nieuws van Plaatselijk Belang 
 
 
 
 
 
 
Najaars-ledenvergadering op donderdag 21 november om 20:00u 
 

Graag nodigen wij u uit voor deze vergadering. Alle inwoners van Ravenswoud zijn welkom en 
mogen zich laten horen; stemrecht is echter voorbehouden aan de leden. 
 

Agenda 
 

1. Opening & vaststelling agenda 
 

2. Eventuele mededelingen & ingekomen stukken 
 

3. a. Sportveld & bloemenweide: update 
 b. Dorpsbeheer – overig 
 

4. Toelichting op het Inloopspreekuur van Natuurmonumenten (zie ook pag. 9) 
 

5. Vertegenwoordigers Gemeentebestuur: evt. opmerkingen 
 

Pauze 
 
6 a. Na het dorpsgesprek van 11 oktober 2018: werkgroepen 
 b. Website Ravenswoud.nl 
 c. ... (eventueel toegevoegde agendapunten) 
 

7. Rondvraag 
 

8. Sluiting vergadering 
 
 

   
 
 
Sportveld 
 

Zoals in de vorige dorpskrant al aangekon-
digd, staan de aanleg van het jeu-de-boules-
perk en het inzaaien van het speel/doeveld 
nog op de uitvoeringslijst. Voor het eerste is 
de offerte ontvangen en de opdracht uitge-
gaan. Voor het inzaaien is – bij het schrijven 
van deze tekst – het wachten nog op gunstige 
omstandigheden. Ná het inzaaien worden er 
een paar rood-witte linten geplaatst om u 
eraan te herinneren het veld niet te betreden. 
We rekenen op uw aller medewerking om in 
het voorjaar een mooi bespeelbaar grasveld te hebben waarop een spetterend openingsfeest kan 
worden georganiseerd. De Activiteitencommissie is hierover al aan het nadenken! 
Ook de plannen voor de bloemenweide beginnen voorzichtig vorm te krijgen. We hopen u daarover 
meer te kunnen vertellen op de ledenvergadering. 

Meer PB-nieuws op pag. 7> 
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  Deze locatie was rond de sluiting van de school in beeld voor de aanleg van een vrijliggend 

fietspad, maar de focus daarop is verschoven naar het veiliger maken van de Bokslootsweg 
en Eerste Wijk omdat die route naar de scholen iets korter is en daarnaast ook veel wordt 
gebruikt als toeristische fietsverbinding tussen Appelscha en Veenhuizen. Dat project (en 
onderzoek) in opdracht van de gemeenteraad loopt nog. 

 – Het fietspad vanaf de stuw richting uitkijktoren is plaatselijk scheefgezakt. Ook zijn er veel 
plekken waar aan de waterzijde de berm is verzakt of zeer steil is, wat een gevaarlijke situatie 
oplevert, mede doordat het pad door de uitgroeiende berm aan de boskant nog smaller lijkt 
dan het toch al is. Tegenliggers kunnen elkaar met moeite passeren. 

 – De paaltjes langs de Meester Lokstraat richting Lycklamavaart blijven de gemoederen bezig-
houden. Ze zijn volgens sommigen overbodig, daarbij ook slecht te zien: donkergekleurd, 
slechte reflectie en hoog gras eromheen. Als belemmering tegen door de berm rijden werken 
ze niet, getuige de sporen die er op meerdere plaatsen achterlangs lopen. 

  Er is ook nog steeds een nadrukkelijke wens om hier een veilige looproute te maken vanaf 
het bankje ‘Kiek op de Wiek’ tot aan het bruggetje dat deel is van de wandelroute door de 
Compagnonsbossen. Als alternatief wordt genoemd een bruggetje bij het bankje, zodat men 
daar direct het bos in kan. Dit zal ook aan Natuurmonumenten worden voorgelegd, tegelijk 
met de vraag om meer bankjes langs de wandelroutes zodat er meer gelegenheid is om even 
uit te rusten en van de omgeving te genieten. 

 – Opgemerkt werd dat de opkomst wellicht beter zou zijn geweest als er – naast de aankondi-
ging in de dorpskrant – ook nog een flyer was rondgebracht. Het bestuur meldt dat de aan-
kondigingen al geruime tijd alleen in de dorpskrant werden geplaatst om op papierverbruik 
en op de kosten te besparen, maar neemt de opmerking ter harte voor de komende 
vergaderingen. 

 De overige opmerkingen worden opgenomen met de betrokken gemeentelijke instanties. 
 
9. Sluiting 
 Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering. 
 

 
 
Wat hield & houdt ons verder zoal bezig? 
 

Een greepje uit de actiepuntenlijst: 

– Sportveld: het onderdeel “bloemenweide” was oorspronkelijk in feite een sluitpost op de 
begroting. Nu dit gedeelte echt aan de beurt komt, is er een ontwerp ontwikkeld dat niet alleen 
toegevoegde waarde heeft voor de insectenstand maar ook – zij het op bescheiden schaal – een 
natuurparkachtige omgeving biedt aan de wandelaar die via het Hooghout de bossen bezoekt. 
Het hoe en wat van dit plan werd op de ledenvergadering uiteengezet. Er zit wel een keerzijde 
aan: om alle ambities volledig waar te maken komen we nog wat geld tekort, ondanks het feit dat 
we met de rest van het sportveldplan tot nu toe goed binnen de begroting zijn gebleven. Dat 
kunnen we oplossen door ofwel de ambities bij te stellen (het plan vereenvoudigen of faseren), 
ofwel extra middelen te zoeken. Alle mogelijkheden worden onderzocht; u hoort t.z.t. meer. 

– Er komt waarschijnlijk toch een WhatsAppgroep Buurtpreventie van de grond. Het aantal van 8 
deelnemers tot nu toe is nog aan de krappe kant, maar de spreiding over het dorp is zodanig dat 
we het toch wel aandurven. Concrete stappen volgen binnenkort, ook in samenwerking met de 
gemeente. 

– Plaatselijk Belang is vertegenwoordigd in de ‘Begeleidingscommissie Opbouwwerk 5 Dorpen’, 
die de gemeente mede adviseert m.b.t. het pilotproject betreffende de inzet van twee opbouw-
werkers in Appelscha, Fochteloo, Makkinga, Oosterwolde-Noordoost en Ravenswoud. 
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 Nieuws van Plaatselijk Belang 
 
 
 
 
 
 

Algemene ledenvergadering 
 
De jaarlijkse Algemene Ledenvergadering komt er weer 
aan en wel op donderdag 26 maart a.s. vanaf 20:00u in de 
grote zaal van het Dorpshuis. Tussen het verschijnen van 
deze dorpskrant en de vergadering zitten bijna 7 weken 
waarin er nog van alles kan gebeuren. Daarom hebben we 
ervoor gekozen om, ook vanwege de statutaire voorschrif-
ten, de agenda op te nemen in een flyer die ca. anderhalve 
week voor de vergadering huis aan huis wordt bezorgd. 
Dat is dan meteen een mooie herinnering aan onze 
bijeenkomst. 

De notulen van de in 2019 gehouden voor- en najaarsvergaderingen zijn gepubliceerd in de dorps-
kranten nrs. 236 (april) en 240 (december). Mocht u ze vooraf nog even willen doorlezen, dan kunt u 
ze ook vinden op de download-pagina van onze dorpswebsite www.ravenswoud.nl. Daar komt binnen-
kort ook het jaarverslag 2019 van de vereniging te staan. 
 
 
Wat hield & houdt ons verder zoal bezig? 
 

Het bestuur komt gewoonlijk 6x per jaar bij elkaar. Daarnaast is er ook regelmatig tussentijds overleg 
over lopende zaken die niet tot de komende vergadering kunnen wachten.  

● Met het sportveld zijn we nog wel even bezig, ook doordat het graszaaien door de weersomstan-
digheden net niet meer vóór de winter wilde lukken. Dat wordt dus uitgesteld tot het voorjaar, 
waardoor het veld natuurlijk ook later beschikbaar komt dan de bedoeling was: zonder een 
bespeelbare grasmat kan er eigenlijk niets. Let u daarom op de markeringslinten die na het zaaien 
worden geplaatst en loop a.u.b. niet over het ingezaaide deel zolang die er staan! 
Intussen gaan we natuurlijk wel door met plannen maken en voorbereiden. Zo is er al een buiten-
tafeltennistafel aangeschaft en zijn we bezig met een stel pannadoelen. Ook wordt er gezocht 
naar bankjes of evt. een picknicktafel voor bij de jeu de boules-baan. 

● Zoals u wellicht weet, zijn de 13 dorpen van de Gemeente Ooststellingwerf gebundeld in vier 
regio’s van enkele dorpen die gezamenlijk over allerlei ‘dorpsoverstijgende’ zaken overleg voeren 
met de Gemeente en daartoe ook veel met elkaar samenwerken. Ravenswoud vormt zo’n regio 
samen met Appelscha, Appelscha-Boven en Fochteloo die in gemeentelijke kring tot nu toe 
bekend staat als ‘OPO-Regio 4’. Om praktische redenen (waarover hieronder en op pagina 15 
meer) hebben onze vier plaatselijke en dorpsbelangen onze regio een eigen naam met bijpassend 
logo gegeven: Regio RAAF. 

● In Regio RAAF-verband wordt gewerkt aan een Historische Fiets- en Wandel-
route langs (cultuur-)historisch interessante objecten in onze dorpen. Eigenaren 
en bewoners van zulke objecten worden daar t.z.t. persoonlijk over benaderd, 
maar vooruitlopend daarop vindt u op pagina 15 alvast veel informatie over dit 
project. De Gemeente heeft al een belangrijke bijdrage in de kosten toegekend; 
een subsidieaanvraag bij het Iepen Mienskipsfûns loopt. 

 
   

 

vBk
Rechthoek



De Wyken – 242 – april 2020 pag. 5 / 20 
  

 
 

 
 Nieuws van Plaatselijk Belang 
 
 
 
 
 

Uitstel of afstel? 
De corona-problematiek raakt iedereen in meerdere of mindere mate. Vanzelfsprekend wordt ook de 
gang van zaken in en om Ravenswoud hierdoor beïnvloed: tal van activiteiten moesten worden 
afgelast of uitgesteld. Deze krant staat dan ook bol van de “onder voorbehoud”-vermeldingen. Alle 
plannen staan op losse schroeven; sommige activiteiten gaan helemaal niet door, andere zijn onzeker.  

Ook de Algemene Ledenvergadering werd hierdoor getroffen. Volgens statutair voorschrift had deze 
in de maand maart moeten plaatsvinden, maar op dit moment is niet te voorzien wanneer we deze 
alsnog kunnen organiseren. Echter, om de controle van het bestuursbeleid door de leden toch nog 
enigszins vorm te geven, hebben we naast ons jaarverslag ook het verslag van de kascommissie over 
2019 beschikbaar gemaakt op www.ravenswoud.nl/downloads. De gedetailleerde financiële verslagen en 
de begroting voor 2020 zullen we aan de leden voorleggen zodra we de ledenvergadering alsnog 
kunnen houden. U krijgt daarover tijdig bericht: in deze krant, via een flyer of allebei. 
 
Wat hield & houdt ons verder zoal bezig? 
 

Alle reguliere overlegstructuren liggen momenteel natuurlijk zo goed als stil; er is alleen zo hier en 
daar nog wat telefonisch of mailcontact. We vermelden hier een paar ‘hoogtepunten’ daaruit. 
 

● WABP: De WhatsAppgroep BuurtPreventie is min of meer 
geruisloos van start gegaan. Het was oorspronkelijk de be-
doeling om tijdens de ledenvergadering het officiële start-
schot te lossen met een toelichting op de werkwijze, aan-
meldprocedure etc., terwijl kort daarna de door de gemeen-
te beschikbaar gestelde bordjes zouden worden geplaatst bij 
de toegangen van het dorp. Echter, de gemeentelijke 
buitendienst heeft deze bordjes in een snelle bui al enkele 
weken eerder geplaatst hetgeen leidde tot enkele vragen van 
mensen die zich al aangemeld hadden, maar verder nog 
niets hadden vernomen. De uitgebreide toelichting houdt u dus nog tegoed. In de tussentijd kunt 
u alvast veel informatie vinden op de website www.wabp.nl. De groep werkt volgens de daar 
vermelde richtlijnen en protocollen. Als u ook wilt meehelpen om Ravenswoud een veiliger dorp 
te maken of nadere informatie wilt, dan kunt u zich wenden tot coördinator Hans Meijer, tel. 
(0516) 750 857, of tot de secretaris (zie pag. 11 voor contactgegevens). 

 

● Veilige fietsroute naar Appelscha: op verzoek van de gemeenteraad is er een onderzoek ingesteld 
naar de veiligheid van het verkeer naar, van en door het dorp. De adviezen van Ingenieursbureau 
Roelofs hebben geleid tot het idee om de Bokslootsweg in te richten als fietsweg. Dit wordt nu 
uitgewerkt om te worden voorgelegd aan B&W. Als die akkoord gaan, kan de uitvoering worden 
meegenomen in de onderhoudsplanning 2020-21. We houden u op de hoogte! 

 

● Sportveld: als de voortekenen niet bedriegen zal het gras rond het verschijnen van deze krant 
toch echt worden ingezaaid. Daarom voor de zekerheid nog maar eens het verzoek om het nieuw 
gefreesde en ingezaaide deel van het veld niet te betreden zolang de rood-witte markeringslinten 
er staan. We hopen op een voorspoedige groei, zodat we het volgens plan op 22 augustus a.s.  
– onder voorbehoud natuurlijk! – met de nodige feestelijkheden in gebruik kunnen nemen. 
U hoort tegen die tijd nader van ons en vooral ook van de Activiteitencommissie. 

 
❖ ❖ ❖ 
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 Nieuws van Plaatselijk Belang 
 
 
 
 
 

Bestuurlijke beslommeringen 
 

Het PB-bestuur heeft de eerste donderdag na 1 juni – ingangsdatum voor diverse versoepelingen van 
de coronabeperkingen – geprikt om eindelijk weer een volwaardige bestuursvergadering te houden. In 
de tussentijd heeft er natuurlijk wel regelmatig overleg plaatsgevonden via diverse kanalen, maar dat 
blijft toch behelpen. Eén van de agendapunten is vanzelfsprekend het vaststellen van een datum voor 
de uitgestelde statutaire ledenvergadering. Momenteel werken we zonder een door de leden goedge-
keurde begroting en die ongewenste situatie willen we liefst spoedig beëindigen. Aan de andere kant 
willen we natuurlijk ook geen risico’s nemen met uw en onze gezondheid, dus we gaan bekijken hoe 
en wanneer we dit op een veilige manier vorm kunnen geven. Wat dat ‘wanneer’ betreft: een van de 
mogelijkheden zou kunnen zijn om kort na de zomervakantieperiode een gecombineerde bijeenkomst 
te houden waarin de voor- en najaarsledenvergaderingen van dit jaar worden samengevoegd. Maar er 
zijn ook andere scenario’s denkbaar. We laten u zo spoedig mogelijk weten wat het plan wordt. 
 
Wat hield & houdt ons verder zoal bezig? 
 

● Eind april werden we aangenaam verrast door een bericht van aannemersbedrijf Macadam BV uit 
Bakkeveen – dat ook het werk aan de brug & sluis Stokersverlaat in Appelscha heeft uitgevoerd – 
dat zij op het punt stonden om te beginnen aan de bijna volledige vervanging van het Hooghout. 
Na het overleg dat we vorig jaar over de toestand van deze brug hebben gehad met Natuur-
monumenten en de Gemeente hadden we niet verwacht dat het noodzakelijke groot onderhoud 
al dit jaar zou plaatsvinden, en eigenlijk ook niet dat het zó grootscheeps zou worden aangepakt 
als nu inmiddels is gebeurd. Alleen het onderstel (de 4 palen in het water) is blijven staan, verder 
is alles vervangen. Op pag. 16-17 staan wat foto’s van de werkzaamheden. Meer daarvan (en in 
kleur) vindt u op de website www.ravenswoud.nl. 

● Het sportveld begint langzaam maar zeker het aanzicht te bieden dat ons voor ogen stond toen 
we aan de hele operatie begonnen. Het gras komt op, de jeu de boulesbaan is dankzij de inspan-
ningen van Ronnie Posthumus voorzien van een strakke tegelrand en verder is hij bezig met het 
plateau waarop de tafeltennistafel komt te staan. Ook hebben we een mooi setje pannadoelen op 
de kop kunnen tikken; die liggen te wachten om te worden geplaatst zodra het gras stevig genoeg 
is om te worden bespeeld. 

 Binnenkort wordt begonnen met graafwerkzaamheden die de rest van het veld deels moeten 
verschralen en uitdiepen, zodat daar een biotoop ontstaat met verschillende nivo’s waar tal van 
insectenvriendelijke bloemen en planten kunnen groeien. De vrijkomende grond wordt deels 
gebruikt voor een afscheidingswal langs het vernieuwde speelveld. Een ander deel is bestemd 
voor de aanleg van een fietscrossbaantje, op initiatief van (en uit te voeren door) omwonenden. 
Hiervoor hebben we na enig overleg toestemming van de gemeente gekregen. Voorwaarde is wel 
dat er geen overlast voor de buurt uit voortkomt. Zo mag er bv. beslist niet met (cross)brommers 
of andere motorisch aangedreven voertuigen op worden gereden. Een en ander is geregeld in een 
beheersovereenkomst tussen het PB-bestuur en de initiatiefnemers. 

 We hopen zodoende de gebruiks- en speelwaarde van het sportveld voor verschillende leeftijden 
verder te vergroten. 

 Over de datum en de wijze waarop het veld officieel geopend wordt kunnen we op dit moment 
nog weinig anders mededelen dan dat dit vrijwel zeker niet vóór 1 september zal kunnen zijn. 
Ook wat dit betreft bepalen de corona-ontwikkelingen wat er wanneer mogelijk is. 

 
❖ ❖ ❖ 
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 Nieuws van Plaatselijk Belang 
 
 
 
 
 

Uitgestelde ledenvergadering 
 

Zoals u weet was onze voorjaarsledenvergadering geheel volgens de statuten gepland op 26 maart jl., 
maar vanwege de Corona-maatregelen moest dat worden afgeblazen. Inmiddels hebben we als nieuwe 
datum gekozen: donderdag 24 september a.s., aanvang 20:00u.  

Zoals we in de vorige ‘Wyken’ al aangaven, heeft het bestuur inderdaad besloten om deze vertraagde 
voorjaarsvergadering te combineren met de najaarsvergadering die gewoonlijk in november wordt 
gehouden. Immers, twee vergaderingen houden met slechts twee maanden ertussen lijkt ons niet 
zinvol. De officiële uitnodiging met agenda vindt u rond 12 september a.s. in de brievenbus en de 
grote zaal van het Dorpshuis is alvast corona-proof ingericht. 

Gezien de recente ontwikkelingen rond het virus moeten we echter toch een slag om de arm houden 
voor het geval er weer beperkingen worden opgelegd die het vergaderen onmogelijk maken.  
Let daarom ook op onze Facebookpagina onder de logische naam Plaatseli jk Belang Ravenswoud!  
 
 
Wat hield & houdt ons verder zoal bezig? 
 

● Het sportveld mag dan ongeveer gereed zijn, er zijn letterlijk bergen werk (en grond!) verzet om 
ook de bloemenweide vorm te geven.  

 Ooit dachten we dat het gewoon een kwestie was van het juiste zaadmengsel inkopen en op het 
juiste moment verspreiden. Na het raadplegen van terzake deskundigen bleek dit helaas veel te 
simpel gedacht, omdat de bovenste 40 cm grond daarvoor veel te vruchtbaar was. De voor 
inheemse insecten vriendelijke bloemen hebben juist redelijk schrale grond nodig, omdat ze het 
anders simpelweg niet kunnen winnen van het gras dat daar in tientallen jaren een stevige zode 
heeft gevormd. De beste oplossing was dan ook om die te vruchtbare laag bijna helemaal af te 
graven. Zo ontstond het plan dat we in de vorige dorpskrant al hebben uiteengezet: de af te 
graven grond moest binnen de grenzen van het sportveld worden verwerkt om een dure schone-
grond-verklaring te vermijden. Dat werk is intussen uitgevoerd – op pag. 16 vindt u daarvan een 
samenvatting in beelden met nog wat toelichting. Het fietscrossbaantje ligt er – met dank aan 
Ronnie en Rennie – evenals de verbinding met de bestaande speeltuin en het pad schuin richting 
Hooghout is weer teruggelegd (met een slingertje erin). Ook is er een voorziening gemaakt om 
een soms optredend teveel aan regenwater vlot af te kunnen voeren naar de 4e Wijk. Met de aldus 
geschapen hoogteverschillen is de basis gelegd voor een heus Ravenswouds “bloemenpark” waar 
bijen en andere insecten zich tegoed kunnen doen. Verder moeten we het nu grotendeels over-
laten aan de natuur, zij het met wat hulp en bijsturing en ook enig jaarlijks maaiwerk. 

 

● De RAAF-dorpen (Ravenswoud, Appelscha, Appelscha-Boven en Fochteloo) werken hard aan 
de totstandkoming van de historische fiets- en wandelroutes: bij ca. 70 historisch interessante 
objecten verspreid over de vier dorpen komen informatiepanelen. Via een QR-code komt men 
op de website waar de informatie ook als audiofragment kan worden beluisterd en waar eventueel 
ook aanvullende informatie over de objecten te vinden is die niet op de panelen past. 

 De website www.historische-route.nl is nog volop in ontwikkeling en dus nog lang niet af of 
foutloos, maar u kunt er wel alvast een kijkje nemen! We streven ernaar om voor 12 september 
a.s. de infopanelen te plaatsen bij de 5 locaties in onze dorpen die meedoen aan de Open Monu-
mentendag (zie pag. 17). Hou ook de streekpers in de gaten! 

 
❖ ❖ ❖ 
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Sport(veld) in Beeld 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Efficiënt grond afgraven en verplaatsen met zwaar materieel 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Grove  en fijne  motoriek bij de aanleg van de crossbaan 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Doorgang vanaf de bestaande speeltuin ➔ 
 
U ziet hier een kleine greep uit de foto’s van de grondverzetwerkzaamheden voor de bloemenweide, 
resulterend in een gevarieerd hoogteprofiel. Die wisselende hoogte heeft verschillende redenen. 
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Om te beginnen leiden de hoogteverschillen tot verschillen in vochtigheidsgraad, zodat er goede leef-
omstandigheden ontstaan voor verschillende planten. Verwacht overigens niet dat er al op zeer korte 
termijn een explosie van bloeiende planten te zien is. We laten het voor een deel aan de natuur zelf 
over en voor een deel helpen we een handje met zaad en vooral met zaadhoudend maaisel afkomstig 
van andere percelen. Er zal wat tijd overheen gaan voordat dit aanslaat. Het gebied is er dan ook 
vooral bij gebaat als het met rust wordt gelaten en er buiten de paden niet onnodig doorheen wordt 
gelopen, gevoetbald of gefietst. Daarvoor zijn nu juist het speelveld en de crossbaan bedoeld. 
Vandaar ook de afscheidingswal die langs het speelveld is gelegd. 
De twee aangelegde bulten hebben ook een functie, niet alleen als berging voor de overtollige grond 
maar ook om in een later stadium het periodiek vrijkomende maaisel aan het zicht te onttrekken. 
Daarbij zijn ze zo aangelegd dat het mogelijk is om er vanaf te sleeën – aangenomen dat er toch ooit 
nog eens een mooie laag sneeuw zal vallen. Daarbij is dus niet alleen gedacht vanuit de natuur, maar 
ook aan een mogelijke speelfunctie voor jong en minder jong! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
. . 
 
Open monumentendag: komt u ook? 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Deelnemers in de omgeving: 
 

– Vaart NZ 18, Appelscha: historisch woonhuis met gevelsteen ‘Tjioemboeloeit’; 
– Vaart ZZ naast 88, Appelscha: het arrestantenlokaal, beter bekend als ‘het cachot’; 
– Wester Es 50, Appelscha: Trefkerk en de historische klokkenstoel (met klok uit 1435); 
– Oude Willem 9, Appelscha: boerderij; 
– Veenwijksweg 3, Ravenswoud: voormalige Meester Lokschool; 
– Zuideinde, Fochteloo: oude kerkhof met klokkenstoel. 
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 Nieuws van Plaatselijk Belang 
 
 
 
 

Notulen van de Ledenvergadering op 24 september 
 

Aanwezig: voorzitter Roland Briefjes, secretaris Eric van Beek, penningmeester Samantha v.d. 
Sluis, bestuursleden Marga Collé en Renée Hulzinga; 10 leden; namens het 
gemeentebestuur wethouder Marcel Bos en de heren Henk Dongstra (OB),  
Jakob Baar (VVD), Bart Polpe (PvdA) en Rik Berends (GL). 

Afgemeld: mw Hottie Cnossen, mw Alie Jansen, mw Klazien van Dijk, mw Margaret van 
Beek, mw Yvonne Briefjes, dhr Jaap Mekel en de raadsfracties van WijLokaal en 
CDA. 

 

1. Opening 
 Voorzitter Briefjes opent om 20:03u de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom. 

Er zijn geen toevoegingen aan de agenda. 
 

2. Notulen voorgaande ledenvergaderingen 
 De notulen van de Algemene Ledenvergadering dd. 21-03-2019 en de Najaarsvergadering dd.  

21-11-2019 werden gepubliceerd in “De Wyken” en via de website, alsmede ter inzage gelegd.  
Ze worden goedgekeurd zonder vragen of opmerkingen. 

 

3. Mededelingen (geen mededelingen) 
 

4. Jaarverslag van de secretaris 
 Het jaarverslag van de secretaris, zoals gepubliceerd in “De Wyken” en via de website, alsmede 

ter inzage gelegd, wordt zonder opmerkingen goedgekeurd. 
 

5. Actuele zaken  
 

5.1 WhatsApp BuurtPreventie 
 WABP-Coördinator Hans Meijer geeft een overzicht van de stand van zaken betreffende de 

Ravenswoudse appgroep. Ook wordt de werkwijze nog eens helder uiteengezet. We zijn 
aangesloten bij de landelijke organisatie en voor alle vragen bereikbaar via de coördinator 
(telefoonnummer op de WieDoetWat-pagina in “De Wyken” en ook via het mailadres 
whatsappravenswoud@gmail.com. Naar aanleiding van de presentatie heeft zich minstens één 
nieuwe deelnemer aangemeld. We blijven streven naar verdere uitbreiding. 

5.2 Aanpak Sportveld 
 Aan de hand van ca. 20 foto’s liet de secretaris zien wat er sinds de vorige ledenvergadering 

allemaal is gebeurd: gras zaaien op het speelveld, grondverplaatsing en andere werkzaamheden 
t.b.v. de bloemenweide, aanleg fietscrossbaan, plaatsing tafeltennistafel en pannadoelen. Op nog 
wat details na (en het definitief inzaaien van de bloemenweide) is het geheel nu wel ongeveer af. 
Gememoreerd werd dat dit project mede mogelijk is gemaakt door drie belangrijke 
subsidieverstrekkers, namelijk Het Fonds (gemeente Ooststellingwerf), Stichting Fonds Bercoop 
en het Coöperatiefonds van de RABObank. We zijn die instellingen dan ook zeer erkentelijk – 
maar: de grootste bijdrage, namelijk liefst 41% van de totale kosten, is opgebracht vanuit de eigen 
dorpsgemeenschap! De Stichting Dorpshuis, de voormalige Dorpsvereniging (nu 
Activiteitencommissie) en Plaatselijk Belang hebben dat gezamenlijk bij elkaar gelegd – en 
daarnaast is er ook nog de moeilijk in geld uit te drukken bijdrage van diverse vrijwilligers die ook 
essentieel was voor het welslagen van het plan waarvoor de eerste ideeën al in 2016 op papier 
werden gezet. Als dorp mogen we daar best trots op zijn. 

5.3 Overige zaken 
 Er zijn geen extra agendapunten aangedragen 

vervolg op pag. 7 > 
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